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§ 207 Dnr KFKS 2018/3 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2018-06-18 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Konstnärernas Riksorganisation 
Synpunkter på ärende KFKS 2017/1118, 
Program för konst och kultur i det offentliga 
rummet 
 

 

Information om fotbollstältet på Nacka IP Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör 
Rapporter  
Ekonomirapporten, maj 2018 från SKL, 
skickas runt på sammanträdet 

 

  

Övrigt 
 

Protokoll KSAU 2018-06-05  
AB Vårljus protokoll, årsstämma 2018-05-
03 

 

AB Vårljus protokoll 3, 2018-05-03  

Stockholmsregionens Försäkrings AB 
protokoll bolagsstämma 2018-04-18 

 

SBFF protokoll 2018-06-08  

SBFF beviljande ansvarsfrihet, 
protokollsutdrag 2018-05-31 

 

 
- - - - - 
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§ 208  

Delegationsbeslut 
 

Beslut 
Det fanns inga delegationsbeslut till sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2018/321 

Tertialbokslut 1 år 2018 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2018. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på 60 miljoner kronor 
ligger resultatet 2 miljoner kronor över vad som hade beräknats i budgeten. Nämnderna 
redovisar per april ett underskott mot periodiserad budget på 3 miljoner kronor. För 
helåret är prognosen ett resultat på 117 miljoner kronor, vilket är ett underskott på 56 
miljoner kronor jämfört med budgeterat. Skatter, generella statsbidrag och utjämning 
förväntas bli högre än budgeterat, men nämndernas resultat sammantaget avviker negativt. 
De nämnder som prognostiserar underskott på helåret är kommunstyrelsen, arbets- och 
företagsnämnden, socialnämnden samt fritidsnämnden. Orsakerna till underskottet är 
bland annat högre kostnader för ensamkommande barn och unga, ökade kostnader inom 
fastighetsprocessen, fler hushåll som under året ansöker om ekonomiskt bistånd och en 
ökad KPI uppräkning för tunnelbaneuppbyggnaden.  
 
Låneskulden ligger per den sista april på 400 miljoner kronor, vilket är en fortsatt låg nivå. 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 290 miljoner 
kronor. Soliditeten uppgår till 44 procent i tertialbokslut 1. 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 7,9 procent, vilket är en ökning med 0,6 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2017. 
 
Nämndernas verksamhetsanalyser för den aktuella perioden visar att den övergripande 
måluppfyllelsen ser ut att bli god för året. Även måluppfyllelsen ser ut att bli god när det 
gäller kommunens finansiella resultatindikatorer. Sammantaget för perioden januari till och 
med sista april bedöms kommunen ha en god ekonomisk hushållning.  
 
Med tanke på att den ekonomiska helårsprognosen för kommunen som helhet pekar på ett 
minusresultat kommer det att krävas åtgärder under året för att på årsbasis nå upp till 
kraven för god ekonomisk hushållning. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 113 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 maj 2018 
Tertialbokslut 1 2018 för Nacka kommun 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 113 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
Försäljning till Rikshem och Hemsö bidrar till att långsiktigt urholka kommunens ekonomi. 
Exakt detta är något som vi har varnat för. Den som säljer sitt hus och står med 
packlådorna på marken har mycket pengar på fickan men är utsatt för stora risker och 
långsiktig urholkad ekonomi. Vi noterar att även tjänsteskrivelsen påpekar: 
 
”Signaler fanns redan under 2016 att nuvarande hyresnivå inte långsiktigt skulle kunna finansiera nya 
objekt som har en högre kostnad än äldre infrastruktur. 2017 och 2018 börjar vi se konsekvenserna av 
utbyte av infrastruktur. Med ett stort bestånd lokaler finns möjlighet att hantera nytillskott med högre 
kostnader. Genom ett minskat eget ägande är den möjligheten inte lika stor och effekterna av nya, dyrare 
objekt slår igenom tydligare.”  
 
Vi känner oro över de ökade konsultkostnaderna. När nu dessa kostnadsökningar verkar 
ständigt återkomma finns det anledning att se över kommunens konsultberoende, både sett 
till perspektivet att bibehålla kompetens inom vår verksamhet, samt för att inte låta 
kostnader för konsulter skena iväg. 
 
- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 201/19 

Investeringsbeslut och -sammanställning för Nacka 
kommun tertialbokslut 1 år 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna 
investeringsmedel med positivt netto om 102,2 miljoner kronor, vilket betyder att projekten 
blir självfinansierade. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera den totala 
investeringssammanställningen enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärende 
Investeringsbudgeten för 2018 prognostiseras till knappt 1,2 miljarder kronor. Det 
ackumulerade utfallet till och med tertial 1 uppgår till 290 miljoner kronor.  
 
Om investeringsbeslut fattas enligt stadsledningskontorets förslag kommer de pågående 
investeringarna omsluta 3,1 miljarder kronor för åren 2018 och framåt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 114 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 maj 2018 
Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid tertialbokslut 1 år 2018. 
Bilagor från  
Enheten för bygg och anläggning 
Exploateringsenheten 
Natur- och trafiknämnden 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 114 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna 
investeringsmedel med positivt netto om 102,2 miljoner kronor, vilket betyder att projekten 
blir självfinansierade. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera den totala 
investeringssammanställningen enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
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Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade att projekten Östlig förbindelse (9130), Morningside Marina 
(9535) och Ryssbergen (9256) kulle utgå ur kommunens tertialbokslut 1 2018. 
 
I yrkandet gällande Morningside Marina och Ryssbergen instämde Christina Ståldal (NL). 
 
Sidney Holm (MP) deltog ej i ärendets behandling på grund av jäv. 
 

Beslutsgång 
I enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande beslutade kommunstyrelsen avslå Rolf 
Wastesons yrkande.  
 
I övrigt beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande, att 
bifalla arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Danvikshem II. När denna detaljplan antogs ville vi socialdemokrater att 
tillgänglighetsfrågan för de boende skulle vara löst, bl.a. föreslog vi en gångväg bakom 
Danvikshem för de äldre. Det blev inte av, därför vill vi att den hiss som har diskuterats 
ska byggas. 
Nacka station: Vi tycker att stationsläget vid Nacka station behövs för de som använder 
Saltsjöbanan. Stationen skulle kunna angöras i det upphöjda läget eller flyttas något för att 
bli Finntorp station.” 
 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2017/1118 

Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslaget program för konst och kultur i det offentliga rummet. 
 
Det innebär att reglementena för kommunstyrelsen, kulturnämnden och natur- och 
trafiknämnden ändras enligt följande. 

1) Kommunstyrelsen  
A. § 2 punkten H6 (ny) 

Ansvara för ”Konsten att skapa stad och ”Konsten att skapa konst i hela 
Nacka” i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

B. § 2 punkten I, tillägg i 1. 
… inklusive konst och kultur i det offentliga rummet i enlighet med 
programmet för konst och kultur i det offentliga rummet. 

 
2) Kulturnämnden 

A. § 2 punkten B 14 utgår. 
B. § 2 punkten B 14 (ny lydelse) 

Ansvara för Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

C. § 2 punkt B15 (ny)  
D. Ansvara för dokumentation och tillgänglighet till konst i offentliga rum 

genom den Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

 
3) Natur- och trafiknämnden 

A. § 2 B, ny punkt 2, övriga får ny numrering. 
Ansvara för drift och underhåll av konst i offentliga rum som nämnden i övrigt har ett 
driftsansvar för i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga rummet 

 
Arbetet med genomförandet av programmet för konst och kultur ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen årligen och bör innehålla en redovisning av vilka kulturella begivenheter 
som genomförts och vilka konstnärliga verk som kommit på palts, samt kostnaderna för 
detta. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
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Ärende 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd återremitterade kommunfullmäktige vid 
sammanträdet den 21 maj 2018, § 143, kommunstyrelsens förslag om ett samlat 
styrdokument för utveckling av och konst i det offentliga rummet och tillgänglighet till den 
konst som finns i Nackas offentliga rum. Återremissen avsåg att inhämta synpunkter från 
bland andra Statens konstråd, KRO och Konstfrämjandet för att få en vidare syn på 
ärendet. Kommunstyrelsen bedömer att själva programmet är en kommunal fråga och att 
en remiss till de organisationerna inte är aktuellt. Konstnärernas och kreatörernas 
kompetens tillvaratas i de enskilda projekten och där kommer alla konstnärer som vill 
kunna delta genom det dynamiska inköpssystem som är under upphandling. Kommunen 
har också en befintlig, bred kompetens i sin egen organisation. 
 
Förslaget till program bygger på en sammanvägning av de två metoder som tillämpas idag, 
Konsten att skapa stad och Öppna konsten. Konsten att skapa stad har en starkare betoning på 
medskapande och användning av konst och kultur för att utveckla Nacka som geografiskt 
område. Kulturnämndens uppdrag i Öppna konsten om tillgänglighet och dokumentation 
om konst i det offentliga rummet blir att väsentligare när Nacka kommun utvecklas. Enligt 
förslaget till program ska kommunstyrelsen ansvara för användning av konst och kultur i all 
utveckling av det geografiska området och när konst i övrigt ska tillkomma i det offentliga 
rummet eller i välfärdfastigheter som kommunen ansvarar för. Kulturnämnden föreslås få 
ett förstärkt uppdrag om dokumentation av och tillgänglighet till konst i kommunens 
offentliga rum, med beteckningen Öppna konsten. I detta ska ingå kommunens konstarkiv. 
Natur- och trafiknämnden föreslås få ett tydligt uppdrag för drift av konst i det offentliga 
rummet utomhus, vilket omfattar att nämndens kunskap på de områdena ska tas tillvara i 
planeringen av konst i det offentliga rummet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 117 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 maj 2018 
Kommunfullmäktiges beslut den 21 maj 2018, § 143 
Förslag till program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Inventering Öppna Konsten 
Kulturnämndens beslut den 13 februari 2018, § 8 
Natur- och trafiknämndens beslut den 20 februari 2018, § 27 
Yttrande från natur- och trafiknämnden 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsskotts beslut den 10 april 2018, § 62 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 117 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslaget program för konst och kultur i det offentliga rummet. 
Det innebär att reglementena för kommunstyrelsen, kulturnämnden och natur- och 
trafiknämnden ändras enligt följande. 

1) Kommunstyrelsen  
A. § 2 punkten H6 (ny) 

Ansvara för ”Konsten att skapa stad och ”Konsten att skapa konst i hela 
Nacka” i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

B. § 2 punkten I, tillägg i 1. 
… inklusive konst och kultur i det offentliga rummet i enlighet med 
programmet för konst och kultur i det offentliga rummet. 

2) Kulturnämnden 
A. § 2 punkten B 14 utgår. 
B. § 2 punkten B 14 (ny lydelse) 

Ansvara för Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

C. § 2 punkt B15 (ny)  
D. Ansvara för dokumentation och tillgänglighet till konst i offentliga rum 

genom den Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

3) Natur- och trafiknämnden 
A. § 2 B, ny punkt 2, övriga får ny numrering. 

Ansvara för drift och underhåll av konst i offentliga rum som nämnden i övrigt har ett 
driftsansvar för i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga rummet 

 
Arbetet med genomförandet av programmet för konst och kultur ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen årligen och bör innehålla en redovisning av vilka kulturella begivenheter 
som genomförts och vilka konstnärliga verk som kommit på palts, samt kostnaderna för 
detta. 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2018 § 143 
Kommunfullmäktige återremitterade Program för konst och kultur i det offentliga rummet, 
med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen, till 
kommunstyrelsen för att inhämta synpunkter från bl a Statens konstråd, KRO och 
Konstfrämjandet för att få en vidare syn på ärendet. 
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Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 62 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott tillstyrkte enheternas för fastighetsförvaltning 
och strategisk stadsutveckling förslag till program för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 20 februari 2018 § 27 
Natur- och trafiknämnden lämnade yttrande över förslag för konst och kultur i det 
offentliga rummet enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 2018-02-06 

Beslut i kulturnämnden den 13 februari 2018 § 8 
Kulturnämnden tillstyrkte förslaget till program för konst och kultur i offentligt miljö. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP) och Christina Ståldal (NL), i första hand att programmet sänds på remiss för att 
inhämta synpunkter från bl a Statens konstråd, KRO och Konstfrämjandet för att få en 
vidare syn på ärendet i enlighet med återremiss från kommunfullmäktige. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP) och Christina Ståldal (NL), i andra hand att 

 ansvaret för användningen och tillkomst av konst och kultur i det offentliga 
rummet skall ligga kvar i kulturnämnden.  

 inarbeta enprocentregeln, dvs att 1% av varje byggbudget ska gå till konstnärlig 
utsmyckning, i programmet. 

 förtydliga ansvars- och beslutsstrukturen för att säkerställa kvalitet och ”armlängds 
avstånd”. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Khashayar Farmanbars återremissyrkande. 
 
Med avslag på Khashayar Farmanbars andrahandyrkande beslutade kommunstyrelsen i 
enlighet med Hans Peters yrkande, att bifalla arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
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Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartets fullmäktigegrupp. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Motiven för kommunfullmäktiges återremiss var framför allt att organisationer och 
myndigheter som KRO, Konstfrämjandet och Statens Konstråd m fl skulle kunna yttra sig 
över ärendet. Det borde kommunstyrelsen nu ha fullföljt och inte bara skickat tillbaka 
ärendet till kommunfullmäktige utan åtgärd. 
 
Frågan som ärendet berör är viktig, inte minst i dagens läge, när Nacka står inför en så pass 
stor utbyggnad som vi gör. Programmet är ambitiöst och Vänsterpartiet har följt arbetet 
genom processen. Vi ser ett antal problem, som belyses i denna protokollsanteckning. 
 
I Konsten Att Skapa Stad talas om konst, kultur och konstnärlig kvalitet, men uppdraget är 
otydligt - vad skall produceras, konst/arkitektur/evenemang? Allt från "oaser i byggkaos" 
till permanenta konstverk räknas in. Våra konstnärers synpunkter lyser med sin frånvaro. 
Delaktigheten, som det talas varmt om i programmet haltar betänkligt, när deras röst fattas. 
Nu har KFs beslut tack och lov räddat Nacka från att bli betraktade som oseriösa i denna 
fråga. 
 
Vi oroas över en instrumentalisering av konsten, som bara ökar de privata vinsterna och 
som därmed också hotar konstens egenvärde och frihet. Konsten måste vara en obunden 
kraft i samhället, den offentliga konsten har ett egenvärde och spelar en viktig roll i ett 
demokratiskt samhälle. 
 
Konstnärernas riksorganisation (KRO) har på eget bevåg sänt ett uttalande till Nacka 
kommun med anledning av detta ärende. Det hade funnits all anledning för kommunen att 
ta till sig de synpunkter som KRO framför, särskilt vad gäller proceduren för beslut om 
konstnärlig utsmyckning. 
 
Vänsterpartiets uppfattning är dessutom att kulturnämnden ska fortsätta att vara 
huvudman, något som också natur- och trafiknämnden har föreslagit. Det förefaller något 
märkligt, att kommunstyrelsen ska ha hand om denna speciella fråga tillsammans med det 
övergripande uppdraget att styra och leda arbetet i all kommunverksamhet. Allt för mycket 
makt kommer att koncentreras till ett fåtal personer och dessutom till personer som har ett 
helt annat fokus i sitt dagliga arbete. 
 
Det talas mycket om delaktighet i programmet, vilket kan te sig väldigt sympatiskt. Men 
skrapar man på ytan, visar det sig att delaktigheten i huvudsak beskrivs i termer av 
samverkan med byggherrar o fastighetsägare. Vänsterpartiet har som en av våra absolut 
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viktigaste frågor, att det ska finnas bra o billiga hyresrätter i Nacka, som en ingångsbostad 
för allt från våra ungdomar till våra nyanlända. Bestörta läser vi nu på kommunens hemsida 
i dokumentet "Konceptlogik" att målen för föreliggande program bl.a. är "ökade 
markpriser" och "högre bostadspriser"! I stället för att se till kommuninnevånarnas bästa 
går Nacka kommun alltså byggaktörernas ärende och använder kommunala medel i syfte 
att bygga dyrare lägenheter. Tala om omvänd fördelningspolitik! 
 
I stället vill Vänsterpartiet, att enprocentsregeln återinförs, så att det i varje byggprojekt 
finns 1 procent av budgeten avsatt för offentlig konst. Detta ska också gälla privata aktörer, 
och medlen ska gå till offentlig konst i alla bostadsområden.”. 
 
- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2015/698-790 

Ingen utdelning från stiftelsen Sociala samfonden 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala 
samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga 
avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt 
att mer än sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som 
finns att fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. 
Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den 
enbart upplösas enligt de fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. 
Tre av dessa är redan uppfyllda. Den fjärde förutsättningen är att stiftelsen inte kan främja 
sitt ändamål under de senaste fem åren. Detta kan uppnås om ingen utdelning görs fem år i 
rad. Detta är fjärde året som inga medel utbetalats.  
 

Handlingar i ärendet 
Socialnämnden den 27 mars 2018 § 19 
Omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 9 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 116 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala 
samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 

Beslut i socialnämnden den 27 mars 2018 § 19 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2018/47 

Nytt arkivreglemente 

Beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar nytt arkivreglemente enligt bilaga 
1 till tjänsteskrivelsen, upprättad den 28 mars 2018. 
 

Ärende 
Förslaget innebär att arkivreglementet för Nacka kommun uppdateras för att anpassas till 
digital hantering av allmänna handlingar och digital arkivering. För att tydliggöra detta 
ändras även benämningen dokumenthanteringsplan (dhp) till informationshanteringsplan 
(ihp) i arkivreglementet. Det nya arkivreglementet ersätter det tidigare, beslutat av 
kommunfullmäktige den 15 december 2003. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 118 
Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
Arkivreglemente för Nacka kommun, upprättat den 28 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 118 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar nytt arkivreglemente enligt bilaga 
1 till tjänsteskrivelsen, upprättad 2018-03-28. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2017/1166 

Dagvattenhantering 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen att undersöka 
möjligheten att använda delar av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening 
och fördröjning av dagvatten. 
 
Förslaget i motionen är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärendet 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår att kommunen ska undersöka möjligheten 
att använda delar av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening och 
fördröjning av dagvatten. Natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott har tidigare avslagit förslaget och bedömt att det inte ska utredas 
vidare eftersom frågan får anses hanterad inom ramen för redan pågående arbeten med 
övergripande systemlösningar för dagvattenhantering. Förslaget bedöms inte heller 
innebära någon helhetslösning och dessutom vara kostsamt och svårt att genomföra, bland 
annat eftersom området ägs av Trafikförvaltningen (SL). Mot bakgrund härav föreslår även 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå förslaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 juni 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 64 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 52 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 64 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka möjligheten till att 
använda delar av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening och fördröjning 
av dagvatten. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 52 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att förslaget i motionen, om möjligheten till att använda delar 
av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för dagvattenhantering, inte ska utredas 
vidare. 
Motionen är med detta färdigbehandlad.” 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet är tveksamma till det förslag som förs fram i motionen men instämmer 
däremot i att en annan lösning avseende dagvattnet som rinner ut i Kyrkviken måste finnas. 
Förutom att i möjligaste mån ha ett lokalt omhändertagande av dagvattnet så behöver 
Järlasjön skyddas från att orenat dagvatten rinner ut där. Det kan finnas flera alternativ och 
de måste utredas. Vi bedömer att en tunnel för rening och ledning av dagvattnet till 
Saltsjön är den rimligaste lösningen.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan anser att motionen fyller ett mycket viktigt syfte i en tid då en mycket stor del 
av västra Nackas yta hårdgörs och mängd förorenat dagvatten ökar kraftigt. Det är ett bra 
förslag men av allt att döma stöter det på lagligt och organisatoriskt motstånd vilket gör att 
Nackalistan inte kan stödja motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2017/1168 

 

Teknikkulvertar i centrala Nacka   
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå föreslaget i motionen om 
teknikkulvertar i centrala Nacka eftersom utredning i frågan görs inom relevanta projekt.  
 
Förslaget i motionen är därmed färdigbehandlat. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder möjligheterna till att samförlägga ledningar i 
teknikkulvertar när Nacka stad byggs. Fördelarna är enligt motionen att framtida åtkomst 
för komplettering underlättas.  
Utbygganden av Nacka stad kommer att innebära ombyggnad och nybyggnad av flera 
kommunala huvudgator. I samband med detta har möjligheten att samförlägga ledningar i 
teknikkulvertar funnits med som alternativ. Det konstateras att frågan om teknikkulvertar 
hanteras i relevanta projekt. De bedömningar som hittills har gjorts i projekten har däremot 
resulterat i val av andra lösningar som bedömts vara mer fördelaktiga för kommunen. 
Förslaget i motionen bör därför avslås.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 juni 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 65 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 53 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 65 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom utredning i 
frågan görs i relevanta projekt. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 53 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Fullmäktige avslår förslagen i motionen om teknikkulvertar i centrala Nacka. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Gunilla 
Grudevall-Steens yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2017/199 

Skyddsrum i samband med tunnelbanebygget   
Motion den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen 1) eftersom tunnelbaneutbyggnaden planeras och 
utförs av Stockholms läns landsting och 2) eftersom det är statens ansvar att se över och 
besluta om behov av skyddsrum. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen undersöker möjligheten att bygga skyddsrum i 
anslutning till Nya tunnelbanan samt inventerar behovet av skyddsrum i kommunen. 
 
Detta inte är ett kommunalt ansvar. Det är statens ansvar att besluta om behov av 
skyddsrum och var de ska vara belägna. Staten, genom Myndigheten för samhällsydd och 
beredskap, ansvarar även för att beslut om byggande av nya skyddsrum. Det är Stockholms 
läns landsting som ansvarar för planeringen och utbyggnaden av tunnelbanan. Landstinget 
har inte utrett eller planerat för skyddsrum i tunnelbaneanläggningen i Nacka kommun, och 
sådana funktioner ingår heller inte i finansieringen av Nya tunnelbanan.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 120 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, den 11 april 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 120 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår motionen 1) eftersom tunnelbaneutbyggnaden planeras och 
utförs av Stockholms läns landsting och 2) eftersom det är statens ansvar att se över och 
besluta om behov av skyddsrum. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2018/373 

Tertialbokslut 1-2018 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar tertialbokslut 1-2018 för kommunstyrelsen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen redovisar ett ekonomiskt underskott efter årets första fyra månader. Det 
samlade underskottet uppgår till 16 miljoner kronor. Underskottet beror på lägre resultat i 
fastighetsverksamheten (18 miljoner) och lägre resultat inom välfärd samhällsservice (2 
miljoner kronor).  
 
Tunnelbanan redovisar fem miljoner i högre kostnader för årets första fyra månader. 
Kostnadsökningen beror på högre uppräkning av konsumentprisindex för 
tunnelbaneavtalet. Årsprognosen för tunnelbanan justeras från 13,5 miljoner kronor till 
28,5 miljoner kronor. 
 
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 112 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 maj 2018 
Bilaga 1 Tertialbokslut 1-2018 för kommunstyrelsen 
Bilaga 2 Tertialbokslut 1-2018 för enheten för fastighetsutveckling 
Bilaga 3 Tertialbokslut 1-2018 för enheten för bygg och anläggning 
Bilaga 4 Tertialbokslut 1-2018 för välfärd samhällsservice 
Bilaga 5 Tertialbokslut 1-2018 för välfärd skola 
Bilaga 6 Anställda inom kontorsorganisationen T-1 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 112 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar tertialbokslut 1-2018 för kommunstyrelsen till protokollet. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2018/68 

Utgångspunkter för nämndernas förslag till mål och 
budget 2019–2021 – ”ramärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 

1. De ekonomiska ramar som redovisas i bilaga 1 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse den 23 maj 2018 ska ligga till grund för nämndernas budgetförslag 
avseende driftbudgeten. 

2. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska i budgetförslag för produktions-
verksamheterna ange och beskriva de beräknade resultaten för respektive år 2019-
2021. Detta ska följa föreslagna resultatkrav på 0,5 procent motsvarande 10,3 
miljoner kronor för Välfärd skola och 2,9 miljoner kronor för Välfärd 
samhällsservice. 

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska för resultatenheter inom myndighets- och 
huvudmannaorganisationen ange och beskriva de beräknade resultaten för 
respektive år 2019-2021.  

4. Nämndernas, Nacka energi AB och Nacka vatten och avfall ABs förslag till mål 
och budget ska i förekommande fall omfatta förslag till ändringar i taxor och 
innehålla förslag om checknivåer. Om taxorna saknar indexreglering ska förslag 
med reglering tas fram. 

5. Nämndernas förslag till mål och budget ska omfatta de motioner som remitterats 
för beredning i det ärendet. 

6. Nämndernas, Nacka energi AB och Nacka vatten och avfall ABs förslag till mål 
och budget ska lämnas till stadsledningskontoret senast den 30 september 2018. 

a) Nämnderna, ekonomidirektören och trafik- och fastighetsdirektören ska i 
sina förslag till mål och budget 2019-2021 redovisa följande särskilda 
uppdrag: Nämnderna ska utifrån de av kommunfullmäktige beslutade 
övergripande målen, ange fokus för de tre kommande åren samt 
resultatindikatorer med årsmål.  

b) Nämnderna ska beskriva utmaningar och möjligheter inom nämndens 
verksamhetsområde fram till år 2035. 

c) Nämnderna ska redovisa jämförelser med liknande kommuner avseende 
kostnadsnivå och effektivitet i verksamheten. 

d) Ekonomidirektören ges i uppdrag att utreda differentierad indelning av PO-
pålägg.  

e) Stadsdirektören ges i uppdrag att se över hyressättning av sociala bostäder. 
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7. Kommunstyrelsen ger berörda direktörer i uppdrag att återkomma med förslag för 

hur kostnaderna för flyktingmottagandet kan minskas och hur en sådan minskning 
kan påverka den enskilde. 

 

Ärende 
Detta ärende handlar om att kommunstyrelsen ska ange ekonomiska ramar och 
budgetdirektiv till nämnderna inför deras arbete med förslag till mål och budget för 
perioden 2019-2021.  
 
Skattenettoökningen beräknas till cirka 308,8 miljoner kronor 2019 med oförändrad 
skattesats, samtidigt ökar kostnaderna. Nämndernas sammantagna volymökningar 2019 
beräknas uppgå till cirka 197,8 miljoner kronor, störst ökning finns inom 
utbildningsnämnden och arbets- och företagsnämnden.  
 
Utrymmet för satsningar och kompensation för löner och priser är mycket begränsat, 
därför föreslås ingen generell pris- och lönekompensation för år 2019-2021. Personal-
omkostnadspålägget lämnas oförändrat jämfört med 2018. En utredning om differentierade 
personalomkostnadspålägg ska genomföras inför höstens mål och budget. 
 
Investeringarna beräknas uppgå till 3,3 miljarder kronor under åren 2018-2021. 
Låneskuldens årliga ökning beräknas till cirka 1 miljard kronor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 115 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 maj 2018 
Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2019-2021 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 115 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen den 18 juni 
utan eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Hans Peters (C), 
Jan-Eric Jansson (KD), följande förslag till beslut. 
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Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med stadsledningskontorets förslag, med 
förändringen att uppdraget 6 e (att se över hyressättningen av sociala bostäder) ges till 
stadsdirektören eftersom detta uppdrag berör kommunen som helhet.  
 
Kommunstyrelsen ger berörda direktörer i uppdrag att återkomma med förslag för hur 
kostnaderna för flyktingmottagandet kan minskas och hur en sådan minskning kan påverka 
den enskilde. 
 
Rolf Wasteson (V) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) och Helena Westerling (S) meddelade att de ej deltar i beslutet till 
förmån för eget budgetförslag. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att hon ej deltar i beslutet till förmån för eget 
budgetförslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande. 
 
”Stark ekonomi tillsammans med långvarigt mycket goda resultat i skolan, satsningar på 
kultur och idrott för ungdomar och hög tillväxt gjorde att Nacka utsågs till ”Årets 
superkommun 2018” av tidningen Dagens Samhälle i maj. Det är en både inspirerande och 
uppfordrande utmärkelse, men också ett kvitto på att den förda politiken ger resultat.  
  
Alliansens tydliga ekonomistyrning och ibland tuffa beslut har lett till att Nacka har en stark 
ekonomi. Låg låneskuld (och därmed låga räntekostnader), fyllda 
resultatutjämningsreserver, ny marksaneringsfond och allt högre soliditet gör att 
utgångsläget är mycket gott.  
  
Enligt nuvarande prognos finns det ungefär 50 miljoner kronor att fördela i kommande 
budgetprocess för nya satsningar och kompensation för priser och löner och ändå uppnå 
det ekonomiska målet om 2% resultatöverskott. Allianspartierna avser att, precis som 
tidigare år, prioritera skolan och omsorgen. Vi har t ex ökat resurserna för 
utbildningsnämnden med över 400 miljoner kronor under mandatperioden, för att 
säkerställa att eleverna får tillgång till skickliga lärare och med 270 miljoner kronor för 
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social- och äldrenämnderna för att upprätthålla hög kvalitet i omsorgen om äldre och 
personer med funktionsnedsättning.  
  
Vår gemensamma ambition är att fortsätta på denna väg. Avgörande för att lyckas är att alla 
som kan arbeta också gör det. Det måste alltid löna sig att utbilda sig och att anstränga sig 
framför att leva på bidrag. Fortsatta satsningar på en förstärkt arbetslinje är därför 
nödvändig.   
  
Kostnader kopplade till flyktingmottagandet ökar. Det handlar om kostnader för bostäder, 
ekonomiskt bistånd och etablering av ensamkommande unga, till del beroende på 
övervältring av kostnader från staten på kommunen. Det är mycket angeläget att dessa 
kostnader minskar, att staten betalar sin del och att kommunens verksamhet blir mer 
effektiv. Berörda direktörer ges i uppdrag att återkomma med förslag på åtgärder i enlighet 
med detta och konsekvenserna för den enskilde av sådana förslag.” 
 
Mats Gerdau, Jan-Eric Jansson och Gunilla Grudevall-Steen lät gemensamt anteckna 
följande för sina respektive kommunstyrelsegrupper. 
 
”Stark ekonomi tillsammans med långvarigt mycket goda resultat i skolan, satsningar på 
kultur och idrott för ungdomar och hög tillväxt gjorde att Nacka utsågs till ”Årets 
superkommun 2018” av tidningen Dagens Samhälle i maj. Det är en både inspirerande och 
uppfordrande utmärkelse, men också ett kvitto på att den förda politiken ger resultat.  
 
Alliansens tydliga ekonomistyrning och ibland tuffa beslut har lett till att Nacka har en stark 
ekonomi. Låg låneskuld (och därmed låga räntekostnader), fyllda 
resultatutjämningsreserver, ny marksaneringsfond och allt högre soliditet gör att 
utgångsläget är mycket gott.  
 
Enligt nuvarande prognos finns det ungefär 50 miljoner kronor att fördela i kommande 
budgetprocess för nya satsningar och kompensation för priser och löner och ändå uppnå 
det ekonomiska målet om 2% resultatöverskott. Allianspartierna avser att, precis som 
tidigare år, prioritera förskola-skola, omsorgen och miljöinsatser. Vi har t ex ökat 
resurserna för utbildningsnämnden med över 400 miljoner kronor under mandatperioden, 
för att säkerställa att eleverna får tillgång till skickliga lärare och med 270 miljoner kronor 
för social- och äldrenämnderna för att upprätthålla hög kvalitet i omsorgen om äldre och 
personer med funktionsnedsättning.  
 
Vår gemensamma ambition är att fortsätta på denna väg. Avgörande för att lyckas är att alla 
som kan arbeta också gör det. Det måste alltid löna sig att utbilda sig och att anstränga sig 
framför att leva på bidrag. Fortsatta satsningar på en förstärkt arbetslinje är därför 
nödvändig.   
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Kostnader kopplade till flyktingmottagandet ökar. Det handlar om kostnader för bostäder, 
ekonomiskt bistånd och etablering av ensamkommande unga, till del beroende på 
övervältring av kostnader från staten på kommunen. Det är mycket angeläget att dessa 
kostnader bringas ned, att staten betalar sin del och att kommunens verksamhet blir mer 
effektiv. Berörda direktörer ges i uppdrag att återkomma med på förslag på åtgärder i 
enlighet med detta och konsekvenserna av sådana förslag. När det gäller sociala bostäder 
kan det t ex handla om kortare tomgångstider och mindre yta.” 
 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2018/291 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
företagshälsa 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska upphandla ramavtal för företagshälsa i 
enlighet med personalenhetens och inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad 23 maj 2018.  
 
Kommunstyrelsen delegerar till enhetschefen för personalenheten att tilldela och ingå 
avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och upphandlingsdokumentet.  
 

Ärende 
Kommunen har för närvarande inga egna avtal för företagshälsa, utan använder sig av 
Stockholms inköpscentrals avtal. Stockholms inköpscentrals avtal går ut vid årsskiftet 
2018/2019. Då kommunen upplevt att Stockholms inköpscentrals avtal inte fungerat 
tillfredsställande kommer kommunen göra en egen upphandling. Upphandlingen delas upp 
i fyra områden för att skapa förutsättningar för bästa leverans inom respektive område.  
 
Utvärdering sker utifrån bästa förhållandet mellan pris och kvalitet där fokus ställs på att 
utvärdera utförandet av tjänsterna för område ett, tre och fyra. För område två sker 
utvärdering utifrån pris. 
 
Längden på avtalen ska vara två år med en förlängningsoption på två år och avtalsstart 
planeras till 1 januari 2019. Beräknat sammanlagt värde för kommunens behov av 
företagshälsa är cirka 3 500 000 kronor årligen, vilket ger en totalkostnad på cirka 14 000 
000 kronor. Denna siffra baseras på attesterade belopp under hela 2016 samt 2017.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 119 
Personalenhetens och inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 juni 2018 § 119 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska upphandla ramavtal för företagshälsa i 
enlighet med personalenhetens och inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad 23 maj 2018.  
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Kommunstyrelsen delegerar till enhetschefen för personalenheten att tilldela och ingå 
avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och upphandlingsdokumentet.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2014/825-113 

Nominering av ny ledamot och ny ersättare till styrelsen 
för Saltsjö Pir AB t.o.m. bolagsstämma 2019 efter Mats 
Bohman som entledigats från sitt uppdrag 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2018/402 

Avtal om anläggningsarrende med ändamålet bergtäkt 
m.m. i Kovik 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen ingår avtal om anläggningsarrende med ändamålet bergtäkt m.m. på del 
av fastigheterna Bölan 1:1 och Velamsund 1:1 i Kovik med Frentab Anläggning AB samt 
separat överenskommelse om trafikåtgärder för gång- och cykelväg i enlighet med bilaga 4 
och 5 till enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse. 
 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen ingår nytt avtal om anläggningsarrende med Frentab Anläggning AB. 
Nuvarande avtal om anläggningsarrende på del av fastigheterna Velamsund 1:1, Bölan 1:1 
och Knarrnäs 1:1 i Kovik med i huvudsak ändamålet masshanteringsanläggning med 
bergtäkt gäller till och med den 28 februari 2019 och är uppsagt för villkorsändring. Skälet 
till att ett nytt avtal ingås är för att i huvudsak marknadsanpassa arrendeavgiften samt 
uppdatera standardformuleringar i avtalet. 
 
Kommunstyrelsen ingår även överenskommelse med Frentab om en lägsta nivå på 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder längs Lagnövägen. Dessa åtgärder kommer att planeras 
under 2018, börja genomföras under 2019 och vara färdiga 2020. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 juni 2018 § 123 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 30 maj 2018, rev den 15 juni 
2018 
Bilaga 1 Avtal om anläggningsarrende undertecknat den 5 april 2004 och den 16 juni 2004 
Bilaga 2 Beslut om tillstånd till återvinnings- och bergtäktsverksamhet daterat den 10 maj 
2006 
Bilaga 3 Uppsägning av avtal om anläggningsarrende undertecknad den 22 februari 2018 
och 
den 23 februari 2018 
Bilaga 4 Förslag till avtal om anläggningsarrende 
Bilaga 5 Förslag till överenskommelse om trafikåtgärder 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 juni 2018 § 123 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att hänskjuta ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till enheten för fastighetsförvaltnings förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Rolf Wasteson (V) 
och Christina Ståldal (NL), att det ska skrivas in i avtalet att ingen bergtäkt får ske under 
grundvattennivån. 
 
Christine Lorne (C) närvarade ej under ärendets behandling på grund av jäv. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är viktigt att denna verksamhet med bergtäkt och stenkross omgärdas av höga 
miljökrav. Från moderat sida vill vi att de olika kraven samlas i den miljöprövning som ska 
till i höst. Det handlar om hur bullret från både transporter och verksamheten kan 
begränsas, vilka tider verksamheten får bedrivas, omfattning på verksamheten (t ex om 
man får driva verksamheten under grundvattennivån) mm.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Det är mycket viktigt att i god tid före genomförande av en bergtäkt sätta upp tydliga 
gränser för hur det ska gå till redan nu, även om mer detaljstudier och –analyser kommer 
framöver. En sådan gräns är att djupet på krossen inte får understiga grundvattennivån så 
att den hotas. Nackalistan stödjer de yrkande som har kommit från övriga 
oppositionspartier vad gäller detta. Att trafiksituationen har hanterats på ett me  utvecklat 
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sätt än i den första tjänstehandlingen är också positivt. Nackalistan ställde i det 
sammanhanget en fråga om hur kommunen hanterar ett företag som Frentab, som för 
några år sedan dömdes till mångmiljonbelopp i böter för undandragande av skatt på över 
30 miljoner kr. Svaret blev något ospecificerat att inga hinder föreligger eftersom företaget 
har gjort rätt för sig och att man har för vara att kolla upp att anlitade företag är lagliga.” 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2018/611 

Uppdrag att redovisa förutsättningarna för att bygga en 
hiss mellan Danvikshem och Finnboda 
Ordförandeinitiativ den 13 juni 2018 av Mats Gerdau (M) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att utreda förutsättningarna att bygga 
en hiss mellan Danvikshem och Finnboda. Utredningen ska omfatta följande 
frågeställningar. 

1. Vad en hiss skulle kosta att bygga och driva? 
2. Vilka skulle kunna finansiera en sådan hiss?  
3. Medger gällande detaljplaner byggnation av en hiss?  
4. Vilka är markägare där en hiss skulle kunna byggas och hur är deras inställning till 

detta?  
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog en ny detaljplan för Danvikshem1 16 november 2015, § 290, 
och nu pågår byggnation av drygt 100 seniorlägenheter.  
 
Det är viktigt att de boende i befintligt seniorhus har en bra tillgänglighet till sina bostäder 
och till utemiljön och kollektivtrafiken. I samband med att detaljplanen antogs noterade 
kommunfullmäktige att det fanns en avsiktsförklaring mellan HSB och Danvikshem som 
säger att vägen utmed Danvikshems tekniska förråd ska kunna användas av gående i 
seniorhuset. Det finns även en busslinje med hållplats direkt utanför seniorhuset.  
 
Frågan om att bygga en hiss mellan Danvikshem och Finnboda diskuterades i den långa 
detaljplaneprocessen, men fanns inte med i det slutliga förslaget som antogs och inget parti 
yrkade då heller på att en hiss skulle byggas.  
 
Nu har behovet av hissen återigen förts fram av de boende i seniorhuset och det är 
angeläget att förutsättningarna klargörs. Stadsledningskontoret får i uppdrag att utreda 
förutsättningarna att bygga en hiss mellan Danvikshem och Finnboda. Utredningen 
omfattar följande frågor.  
Vad skulle en hiss kosta att bygga och driva?  
Vilka skulle kunna finansiera en sådan hiss?  
Medger gällande detaljplaner byggnation av en hiss?  
Vilka är markägare där en hiss skulle kunna byggas och hur är deras inställning till detta?  

                                                 
1 Fastigheten Sicklaön 37:42 med flera, dnr KFKS 996/82 
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Handlingar i ärendet 
Ordförandeinitiativ den 13 juni 2018 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla 
Grudevall-Steen (L), Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), Rolf Wasteson (V), Sidney 
Holm (MP) och Christina Ståldal (NL), bifall till ordförandeinitiativet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna har varit engagerade i frågan sedan många år och krävde bl.a. att 
kommunen skulle i detaljplanen utmärka ett gångstråk bakom Danvikshem för att ge bättre 
möjligheter till promenad än i den branta backen. Detta gav vi också som vårt svar till 
miljö- och markdomstolen när frågan om detaljplanen skulle avgöras där. Nu senast 
lämnade vi 2018-06-08 in ett initiativ till kommunstyrelsen för att initiera byggandet av en 
hiss vid Danvikshem. Även om vi blir fundersamma över en utredning som främst verkar 
ha till uppdrag att komma fram till att hissen inte ska byggas, istället för den initiativ som 
Socialdemokraterna har lagt om att initiera hiss-byggandet, väljer vi att se det positiva och 
glädjas åt att moderaterna sent omsider valt att åtminstone utreda frågan. Vi kommer att 
kämpa vidare för bra livskvalitet och goda kommunikationer för de boende på 
Finnbodaberg.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Det är bra att nu frågan om en hiss mellan Danvikshem och Finnboda äntligen kommer 
fram. I och med att kommunen missade frågan om tillgänglighet, när planen och 
exploateringsavtalet för seniorboendet vid Danvikshem togs fram och antogs, behövs nu 
alternativa lösningar snabbt tillkomma. Resultatet av ordförandeinitiativet får inte bli att 
kommunen avhänder sig ansvaret för att en hiss kommer till stånd.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan hade precis skickat in en interpellation och en motion angående 
nödvändigheten av en tillgänglighetsanpassning i form av en hiss för boende på 
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Finnberget/Danvikshem. Då visade det sig att det hade inkommit ett ordförandeinitiativ i 
frågan med liknande innehåll. Som parti vill vi ändå inte dra tillbaka våra ärenden eftersom 
texten i ordförandeinitiativet inte har en så tydlig viljeyttring vad gäller att hitta en bra och 
snabb lösning på tillgängligheten på berget. Det behöver absolut analyseras praktiskt och 
ekonomiskt men också ur ett nödvändigt tillgänglighetsperspektiv. Nackalistan har i flera år 
arbetat och tagit ställning i frågan om de äldres möjlighet att ta sig till kommunikationer 
mm på berget och avser därför att kvarstå med de egna initiativen i frågan. Vi är glada över 
att Nackas största parti tar tag i frågan och hoppas innerligt att en positiv lösning med hiss 
blir verklighet även efter valet. Det kunde bli den stora satsningen på äldrevänlig stad och 
dess nätverk som Nacka lär ska vara med i.” 
 
- - - - - 
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§ 223 

Övriga frågor 
 

Politikerinitiativ – Bygge av hiss vid Finnboda  KFKS 2018/636 
Politikerinitiativ den 18 juni 2018 av Khashayar Farmanbar (S) med förslag om att 
stadsledningskontoret uppdrar åt rätt enhet att utreda och föreslå alternativ för att bygga en 
hiss som knyter samman bebyggelsen på berget med servicen i Finnboda.  

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 

Politikerinitiativ – Ny upphandling av ny simhall KFKS 2018/637 
Politikerinitiativ den 18 juni 2018 av Khashayar Farmanbar (S) med förslag om att  
 
- ny upphandling av ny simhall görs 
- upphandlingsunderlaget innehåller fullständiga och aktuella kalkyler där Fisksätra- och   
Näcken-alternativen utreds baserat på det nya läget 
- upphandlingen separerar bygg från drift 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Rapport om branden vid Svindersvik fredagen den 15 juni 2018 
 
Stadsdirektören Lena Dahlstedt informerade om den kraftiga brand som bröt ut vid 16-
tiden på fredagen mellan Marinstadsvägen, Vikdalsvägen och Värmdöleden. 
Släckningsarbetet försvårades av den oländiga terrängen och att det var mycket torrt i 
marken. Räddningstjänsten bekämpade branden med hjälp av personal från flera 
brandstationer. Insatsen stöttades också av två brandflygplan som vattenbombade området 
och fick branden under kontroll. Eftersläckningsarbetet pågick under helgen. Kommunens 
hemsida uppdaterades kontinuerligt och många fick svar från kontaktcenter på specifika 
frågor om brandrök, missfärgat kranvatten och övrigt som rörde branden.  
 
- - - - - 
 


